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O jejich práci se příliš neví.
Dělají ji ve svém volnu, ne-
zištně a obětavě. Nestojí ani o publicitu,

ačkoli si ji zaslouží. Už rok pomáhají v místech,
kde je to potřeba. Ať už se jedná o domovy pro
seniory, odběrovámísta u nemocnic, hygie-
nické stanice nebo doučování dětí ohrožených
sociálním vyloučením. Vedle lidí v první linii ze
zdravotnictví a sociální oblasti jsou to právě
dobrovolníci, kteří koronavirovou epidemii ta-
ké hasí.
Česká republika už má bohužel více než 20 tisíc
obětí koronaviru. Počet lidí, kteří na covid ze-
mřou, zveřejňuje Ministerstvo zdravotnictví
každý den. Možná bymohlo zavést ještě jednu
pravidelnou statistiku a začít počítat všechny
hrdiny, kteří dobrovolně pomáhají.
Aby nezůstalo jen u suchých dat, podmínkou
by bylo o daném člověku napsat alespoň krátký
text. A aby neměl ministerský resort tak těžký
start, mám prvního adepta, vlastně adepty.
Jsou to skauti z Domažlic. Už od loňského jara
pomáhají. Nejdřív šili roušky, pak začali naku-
povat seniorům. Práci dělají ve svém volnu,
nezištně a obětavě. A navíc s nadšením a ne-
bývalou skromností. Nestojí o publicitu, i když
si ji zaslouží. Snadmi skauti prominou, že jsem
o nich napsala. Nechtěli. Vždyť neděláme nic
neobvyklého, argumentoval zástupce vedoucí
oddílu Břetislav Krejsa alias Bréťa.
Myslím, že právě tak by pomoc, kterou skauti
berou jako samozřejmost, měla vypadat.
Váženéministerstvo, teď je řada na vás.
KláraMrázová, šéfredaktorka Do-
mažlického deníku

Křehké sněženky
zvěstují blížící se jaro

Sluneční paprsky probouzejí přírodu ze zimního
spánku a na našich zahradách se objevují první
květy. Příchod jara každoročně symbolizují sně-
ženky. Sněženka je známá rostlina z čeledi ama-
rylkovitých, která se objevuje už v únoru a často
vykvétá ještě za sněhové pokrývky. Jde o jednu z
nejznámějších rostlin brzkého jara vůbec. Tyto
krásky zachytil svým objektivem během pro-
cházky Jiří Anderle z Postřekova a zaslal je do naší
redakce. Také na svých procházkách rádi fotíte?
Neváhejte a přidejte se k fotografům, kteří se rádi
svými snímky pochlubí. Nemusí jít o žádné pro-
fesionální fotografie, stačí, že vás focení těší a ba-
ví. Posílat můžete na servis.zapad@denik.cz s
tím, na jakémmístě jste fotili, a krátkým popisem
snímku, rádi vaše záběry zveřejníme. (mv)
více snímků nawww.domazlicky.denik.cz

JSOUKRÁSNÉ. Sněženky v Postřekově. Foto: Jiří Anderle

Nad Brůdkem vyroste infocentrum

KLÁRAMRÁZOVÁ

Všeruby – Až budou cyklisté
přijíždět do Všerubského
průsmyku, mohou zavítat do
nově postaveného infocent-
ra. Stylová budova připomí-
nající salaš s občerstvením,
internetem i dobíjecí stanicí
na elektrokola vznikne nad
Brůdkem. Alespoň takový je
plán vedení Všerub, které už
začalo projekt připravovat.
Městys protínámeziná-

rodní cyklotrasa CT3A, jež
směřuje z Prahy přes Plzeň
do Regensburgu aMnichova.
„Trasa ze Kdyně na hranice
vede po frekventované silnici

druhé třídy. Doprava je tam
velmi hustá, takže pro cyk-
listy nic bezpečného. Proto
chcememezi Brůdkem a
Hájkem vybudovat paralelní
cestu,“ vysvětlil starosta
Všerub Václav Bernard.
Podle něj v lokalitě chybí

zázemí pro turisty, kteří i
mimo epidemii do pohraničí
hojně vyrážejí. „Pokud to je-
nom trochu půjde, rádi by-
chom vybudovali u vstupu
do Všerubského průsmyku
symbolickou bránu. Šlo by o
místo nad Brůdkem, směrem
ke kapli svaté Anny na Ta-
naberku. Je odtud nádherný
výhled do krajiny,“ pokračo-
val starosta.
U brány by vyrostlo info-

centrum s dobíjecí stanicí na
elektrokola. „Lidé by si měli
kde odpočinout a dát si

drobné občerstvení, připojit
se na internet nebo si vzít
mapové podklady,“ doplnil
Bernard. Předpokládaná cena
projektu činí 15milionů Kč.
Vedení městyse se snaží se-

hnat vhodný dotační titul.
„Užmáme přichystanou stu-
dii. Po ní připravíme projek-
tovou dokumentaci. Hotovo
bymohlo být už v příští se-
zóně,“ uzavřel.

INFOCENTRUM. Cyklisté se snad dočkají nového infocentra, kte-
ré bymělo vyrůst nad Brůdkem u Všerub. Foto: Deník/Klára Mrázová

Jak začlenit žáka se speciálními
potřebami
4. března od 14 hodin

Speciální pe-
dagožkaMar-
tina Kneslová,
která působí v
pedagogickém

centru pro děti s mentál-
ní retardací, povede zít-
řejší on-line seminář, jejž
pořádáMístní akční sku-
pina Český les. Seminář
bude zaměřený na pro-
blematiku začleňování
žáků se speciálními
vzdělávacími potřebami

na 1. stupeň základní
školy, budou zmíněny
konkrétní metody a for-
my. Zájemci semusí při-
hlásit prostřednictvím
e-mailumap.masceskyles
@email.cz, odkaz k webi-
náři samotnému jim poté
přijde e-mailem.
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Povinné testování startuje.
Firmy v Plzni jsou připravené
Ve firmách s více než 250
zaměstnanci je ode dneška
povinné testování na ko-
ronavirus.

LENKA PROKŠOVÁ

V
elké firmy v Plzni
jsou na dnes
startující povin-
né testování za-
městnanců při-

pravené. Volit budou různé
formy testů, někde počítají
i se samotestováním.
Škoda Transportation za-

hajuje plošné antigenní tes-
tování ve všech provozech.
„Bude probíhat na pravidelné
bázi a budou jej zajišťovat
naši partneři. Pro zaměst-
nancemáme navíc připrave-
no více než 100 000 respirá-
torů, které jim jsou postupně
distribuovány,“ potvrdil De-

níku Jan Švehla, mluvčí sku-
piny Škoda Transportation,
kterámá více než 5 500 za-
městnanců.

TESTYU LÉKAŘE
I SAMOTESTOVÁNÍ
Testovat se bude i v Daiki-
nu. Podle persona-
listy Tomáše
Matouška pro-
vede ve firmě
pracovníkům
antigenní
testy vždy
zdravotnické
zařízení,
které zajišťuje
závodní zdra-
votní péči.
Plzeňský Prazdroj

začal s testováním zaměst-
nanců na covid-19 už dříve.
„K testování jsme přistoupili
ještě před zavedením povin-

nosti vládou. Využíváme ka-
pacity naší závodní lékařky
a spolupracujeme také s po-
skytovatelem pracovně-
lékařských služeb, který nám
v plošném testování pomá-
há. Zvažujeme také nákup
testů pro samotestování,

abychommohli otes-
tovat všechny za-
městnance, kteří
docházejí do
práce a nemo-
hou pracovat z
domova,“ uve-
dl mluvčí Pl-
zeňského
Prazdroje Zde-
něk Kovář. „U sa-
motestování zjistí

zaměstnanec výsledek
během chvilky – zhruba do
20 až 30minut od odběru,“
řekl ředitel Krajské hygie-
nické stanice v Plzni Michal

Bartoš. V případě pozitivního
testu nahlásí firma výsledek
příslušnému lékaři, který za-
městnance pošle na PCR test.
Antigenní testy pro testo-

vání bez zdravotníků si za-
městnavatelé mohou koupit
jen od firem, jejichž seznam
se průběžně aktualizuje na
webuMinisterstva zdravot-
nictví. Na konci měsíce firmy
a OSVČ testování vyúčtují
zdravotní pojišťovně.
Pro firmy s více než 250 za-

městnanci je testování po-
vinné ode dneška, od pátku 5.
března se povinnost dotkne i
podniků s 50 až 249 zaměst-
nanci. Každý pracovník by
měl být testován 1x týdně.
Zaměstnanci firem s více než
250 pracovníky budou otes-
továni do 12. března, do 15.
března všichni z podniků od
50 do 249 zaměstnanců.

„Anti-
genní testování
bude probíhat ve

všech našich provozech
a budou jej zajišťovat

naši partneři.“

Jan Švehla, mluvčí
Škody Transportation

Anna Gálisová natočila klip Ledová.
Těší se na koncert, až to budemožné
Chodová Planá, Mariánské
Lázně – Začínající patnácti-
letá zpěvačka Anna Gálisová
z Chodové Plané natočila v
nedávné době chumelenic a
mrazů nový videoklip Ledo-
vá. Zpívá píseňWalking In
The Air.
K natáčení příběhu video-

klipu tvůrci využili skvělé
sněhové podmínky a pěkná
místa vyšších poloh nadMa-
riánskými Lázněmi a svoji
úlohu v něm ztvárnili i koně
se saněmi ze stáje Evy Kles-
tilové ze Zádubu-Závišína.
Studentka prvního ročníku

Plzeňské obchodní akademie
Anna Gálisová si natáčení ve
sněhu a v chumelenici užila.
„Bavilomne se brodit ve sně-
hu,“ usmívá se a dodává:
„Nejvíc semi pak líbí v klipu

scéna, jak stojím ve sněhu,
mám upažené ruce a kamera
jede kolemmne.“ Videoklip
Ledová jemožné zhlédnout
na webových stránkách Ta-
chovského deníku.
Zpěvačkamá za sebou už

řadu vystoupení. „Asi nejú-
spěšnější byl vánoční kon-
cert v roce 2019. Moc ráda
vzpomínám na koncerty, kdy
jsem nezpívala sama, ale s
někým, tedy jako host Hra-
dišťanu v plzeňské synagoze
a v břevnovském klášteře v
Praze, či jak jsem zpívala pro
Václava Neckáře.“
Až situace dovolí, chce se

setkat s fanoušky. „Toužím
mít alespoň jeden koncert a
pro radost zazpívat lidem
písničky zmého repertoáru a
užít si s nimi den.“ (hri)ANNAGÁLISOVÁ při natáčení klipu. Foto: Bohuslava Mayová


